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Rada Miejska 

w Rakoniewicach 

 

PROTOKÓŁ  Nr  XIII/2015 

 

z XIII sesji VII kadencji Rady Miejskiej w Rakoniewicach, która odbyła się w dniu  

22 grudnia 2015 r., w sali Wielkopolskiego Muzeum Pożarnictwa w Rakoniewicach,  

ul. Kościelna 1. 

Obrady rozpoczęto w dniu 22 grudnia 2015 r., o godz. 13:00, 

zakończono w dniu 22 grudnia 2015 r., o godz. 17:10. 

 

Na ogólną liczbę 15 radnych w sesji wzięło udział 11 radnych, 

nieobecnych – 4 radnych. 

 

Radni nieobecni, a nieusprawiedliwieni na podstawie § 3 ust. 2 uchwały Nr XV/155/2003 

Rady Miejskiej w Rakoniewicach z dnia 29.12.2003 r.: 

- Bazan Władysław 

- Bimkiewicz Władysława 

- Krawczyk Krzysztof 

- Siemieńczuk Rafał 

Radni nieobecni – usprawiedliwieni : 

- 0 

 

Spoza Rady udział w sesji wzięli : 

1. Gerard Tomiak – Burmistrz Rakoniewic 

2. Arkadiusz Pawłowski – Zastępca Burmistrza Rakoniewic 

3. Jarosław Marciniak – Sekretarz Gminy 

4. Teresa Kmiecik – Skarbnik Gminy 

5. Lidia Blaszka  – Radca Prawny 

6. Paweł Sobecki – Kierownik Wydziału Gospodarki Gminnej Rolnictwa Leśnictwa 

Ochrony Środowiska i Gospodarki Gruntami 

7. Mirosław Basiński – Kierownik Wydziału Oświaty 

8. Joanna Nolka – inspektor ds. gospodarki gruntami 

9. Lidia Kardzis – inspektor ds. wymiaru podatku 

10. Stanisław Lenart – Komendant Gminny Związku OSP RP w Rakoniewicach 
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11. Maciej Wójcik – Kierownik Ogniwa Prewencji Komisariatu Policji  

w Rakoniewicach 

12. Dyrektorzy placówek oświatowych z terenu Gminy Rakoniewice 

13. Sołtysi 

 

 

 

 

 

Ewidencja uchwał przyjętych na sesji 
Ewidencja sprawozdań z wykonania uchwał 

Rady 

Przyjęto uchwały Sprawozdanie z wykonania uchwał 

Nr uchwały Na której stronie 

protokołu 

Nr uchwały, której 

dotyczy sprawa 

Na której stronie 

protokołu 

 

XIII/74/2015 

XIII/75/2015 

XIII/76/2015 

XIII/77/2015 

XIII/78/2015 

XIII/79/2015 

XIII/80/2015 

XIII/81/2015 

 

 

11 – 12 

12 - 13 

13 - 14 

14 - 15 

15 - 16 

16 - 18 

18 - 19 

20 - 25 
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Proponowany porządek obrad : 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Ustalenie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z XII sesji Rady Miejskiej w Rakoniewicach. 

4. Zapytania, interpelacje i wnioski radnych. 

5. Zapytania, wnioski i informacje sołtysów. 

6. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie międzysesyjnym. 

7. Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym. 

8. Informacja o stanie bezpieczeństwa i porządku na terenie gminy z uwzględnieniem działalności 

Komisariatu Policji w Rakoniewicach. 

9. Informacja o stanie bezpieczeństwa przeciwpożarowego w gminie Rakoniewice. 

10. Przyjęcie planu pracy Rady na rok 2016. 

11. Przyjęcie sprawozdań z działalności Komisji za 2015 rok oraz zatwierdzenie planów pracy Komisji na 

I półrocze 2016 r. 

12. Podjęcie Uchwał w sprawie : 

a. częściowego uchylenia uchwały nr XII/73/2015 Rady Miejskiej w Rakoniewicach z dnia 

19.11.2015 r. w sprawie określenia wzorów formularzy informacji i deklaracji podatkowych – 

dodano do porządku obrad zgodnie z przyje trym wnioskiem 

b. określenia kryteriów rekrutacji wraz z liczbą punktów w postępowaniu rekrutacyjnym do 

publicznych szkół podstawowych oraz gimnazjalnych prowadzonych przez Gminę 

Rakoniewice, 

c. określenia wysokości bonifikat przy sprzedaży lokalu mieszkalnego na rzecz najemcy, 

d. określenia wysokości bonifikat przy sprzedaży zabudowanej działki gruntu na rzecz najemcy 

budynku, 

e. uzgodnienia prac pielęgnacyjnych pomnika przyrody w miejscowości Rakoniewice, 

f. zmiany uchwały budżetowej na 2015 rok. 

g. Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Rakoniewice na lata 2016 – 2019. 

 

13. Podjęcie uchwały budżetowej na 2016 rok : 

a. odczytanie projektu uchwały budżetowej, 

b. odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie uchwały budżetowej 

c. odczytanie opinii Komisji Rady o projekcie budżetu, 

d. wyrażenie stanowiska przez Burmistrza w sprawie wniosków zawartych w opiniach Komisji 

Rady, 

e. odczytanie propozycji wniosków zgłoszonych przez radnych przed rozpoczęciem sesji, a nie 

uwzględnionych w projekcie budżetu, 

f. przedstawienie autopoprawek Burmistrza do projektu budżetu, 

g. dyskusja nad projektem budżetu, 

h. głosowanie nad autopoprawkami Burmistrza do projektu budżetu, 

i. głosowanie wniosków Komisji Rady nie uwzględnionych przez Burmistrza w autopoprawkach 

i pozostałych zgłoszonych wniosków, 

j. głosowanie nad projektem uchwały budżetowej. 

 

14. Wolne wnioski i informacje. 

15. Zakończenie obrad. 
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Przebieg XIII Sesji Rady Miejskiej w Rakoniewicach 

z dnia 22 grudnia 2015 r. 

 

 

Pkt 1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

 

Otwarcia sesji dokonał Marek Maćkowiak – Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej  

w Rakoniewicach. Powitał radnych, zaproszonych gości i pozostałe osoby obecne na sesji. 

Stwierdzając prawomocność obrad Przewodniczący poinformował, że na ustawowy skład 15 

radnych w sesji uczestniczy 11 radnych, co stanowi quorum, przy którym Rada może 

obradować i podejmować uchwały. 

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

Lista obecności sołtysów stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

 

Wiceprzewodniczący Rady oddał głos Annie Formaniewicz – kierownikowi Wielkopolskiego 

Muzeum Pożarnictwa w Rakoniewicach, która podziękowała wszystkim za dobrą współpracę 

w mijającym roku oraz złożyła życzenia świąteczne i noworoczne.   

 

Pkt 2. Ustalenie porządku obrad. 

Wiceprzewodniczący Rady zgłosił wniosek o wprowadzenie do porządku obrad, do punktu 

12 „Podjęcie uchwał”, jako ppkt a) projektu uchwały w sprawie : częściowego uchylenia 

uchwały nr XII/73/2015 Rady Miejskiej w Rakoniewicach z dnia 19.11.2015 r. w sprawie 

określenia wzorów formularzy informacji i deklaracji podatkowych.  

Wiceprzewodniczący Rady poddał swój wniosek pod głosowanie. Nad wnioskiem  

o zmianę porządku obrad głosowało 11 obecnych na sesji radnych : 

za - głosowało 11 radnych; 

przeciwko – 0 radnych; 

wstrzymało się – 0 radnych. 

 

Wiceprzewodniczący Rady stwierdził, że wniosek o zmianę porządku obrad został przyjęty. 

Dalej zapytał, czy ktoś z radnych chciałby zgłosić wniosek o zmianę porządku obrad. Nie 

zgłoszono innych wniosków, w związku z czym Przewodniczący odczytał obowiązujący 

porządek obrad. 
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Pkt 3. Przyjęcie protokołu z XII sesji Rady Miejskiej w Rakoniewicach. 

 

Protokół Nr XII/2015 z XII sesji VII kadencji Rady Miejskiej został dostarczony radnym 

drogą elektroniczną, poprzez umieszczenie w module „Informator” programu e’Sesja, 

wyłożony był do wglądu wcześniej w biurze Rady oraz przed sesją. 

Wiceprzewodniczący Rady zapytał, czy radni mają uwagi do treści protokołu. 

 

Radni nie zgłosili uwag ani żadnych wniosków. 

Wiceprzewodniczący Rady poddał pod głosowanie przyjęcie protokołu z XII sesji.  

W głosowaniu nad przyjęciem protokołu wzięło udział 11 obecnych na sesji radnych :  

za przyjęciem protokołu głosowało - 11 radnych;  

przeciwko - 0 radnych;  

wstrzymało się - 0 radnych. 

Wiceprzewodniczący Rady stwierdził, że Rada przyjęła protokół z XII sesji Rady.  

 

Pkt 4. Zapytania, interpelacje i wnioski radnych. 

Wiceprzewodniczący Rady zapytał, czy ktoś z radnych chciałby zgłosić zapytanie, 

interpelację lub wniosek.  

 

Głos zabrał radny D. Wajs, który odczytał interpelację w sprawie przeglądów technicznych  

i czynności konserwacyjnych hydrantów na terenie Gminy Rakoniewice (kserokopia 

interpelacji stanowi załącznik nr 3 do protokołu).  

 

Głos zabrała radna G. Cielecka, która podziękowała Burmistrzowi, Przewodniczącemu Rady, 

wszystkim radnym i sołtysom za zakończenie etapu prac w rostarzewskim ratuszu. Dodała, że 

ratusz działa bardzo prężnie, od godziny 7.00, a urzęduje w nim pani kustosz. Radna 

podziękowała za tak sprawne, w ostatnich latach, podjęcie zadań i doprowadzenie do 

szczęśliwego finału.   

 

Nikt więcej nie zabrał głosu w tym punkcie.  

 

Pkt 5. Zapytania, wnioski i informacje sołtysów. 

Przewodniczący Rady zapytał, czy ktoś z sołtysów chciałby zabrać głos. 
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Nikt nie zabrał głosu w tym punkcie. 

 

Pkt 6. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 

Wiceprzewodniczący Rady, w imieniu Przewodniczącego, przedstawił informację  

z działalności w okresie międzysesyjnym (informacja stanowi załącznik nr 4 do protokołu).  

 

Pkt 7. Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym.  

Przechodząc do punktu kolejnego porządku obrad Wiceprzewodniczący Rady oddał głos 

Burmistrzowi Rakoniewic. 

 

Burmistrz przedstawił sprawozdanie ze swojej działalności w okresie między sesjami 

(sprawozdanie stanowi załącznik nr 5 do protokołu).  

 

Dalej Burmistrz odniósł się do zagadnień poruszonych przez radnych w punkcie 4. porządku 

obrad. Burmistrz poinformował, że na interpelację radnego D. Wajsa, stosownie w terminie  

21 dni, na ręce Przewodniczącego Rady odpowie. 

Radnej G. Cieleckiej podziękował za ciepłe słowa na temat inwestycji dotyczącej ratusza  

w Rostarzewie. Burmistrz wyraził nadzieję, że to nie pierwsza i nie ostatnia inwestycja,  

z której wszyscy będą się cieszyć.  

 

Radni nie zgłosili pytań ani żadnych uwag do przedstawionego sprawozdania Burmistrza. 

 

Wiceprzewodniczący Rady poprosił o formalne przyjęcie sprawozdania Burmistrza  

z działalności w okresie międzysesyjnym. 

W głosowaniu nad przyjęciem sprawozdania wzięło udział 11 obecnych radnych : 

za przyjęciem sprawozdania głosowało – 11 radnych;  

przeciwko – 0; 

wstrzymało się – 0 radnych.   

Wiceprzewodniczący stwierdził, że Rada przyjęła sprawozdanie Burmistrza z działalności  

w okresie międzysesyjnym.  
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Pkt 8. Informacja o stanie bezpieczeństwa i porządku na terenie gminy  

z uwzględnieniem działalności Komisariatu Policji w Rakoniewicach. 

Informację o stanie bezpieczeństwa i porządku na terenie gminy z uwzględnieniem 

działalności Komisariatu Policji w Rakoniewicach przedstawił Maciej Wójcik – Kierownik 

Ogniwa Prewencji Komisariatu Policji w Rakoniewicach (informacja stanowi załącznik nr 6 

do protokołu).    

 

Wiceprzewodniczący Rady zapytał, czy radni mają pytania do przedstawionej informacji. 

 

Głos zabrał radny D. Wajs. Przypomniał, że w minionym czasie Komenda Powiatowa  

w Grodzisku Wlkp. wzbogaciła się o samochód marki Opel Insygnia, który miał patrolować 

drogę nr 32. Radny zapytał, czy to ma miejsce, czy ten samochód rzeczywiście patroluje tę 

drogę na odcinku Rakoniewice – Grodzisk Wlkp. 

 

M. Wójcik odpowiedział, że rzeczywiście Policja taki samochód posiada i patroluje on drogę 

32. Czy patroluje on inne drogi, M. Wójcik wyjaśnił, że tego nie wie, gdyż zależy to od 

dyspozycji Komendanta Powiatowego, tego, jak określi zadania dla tego pojazdu  

i policjantów, i w którym miejscu w tym czasie będą pełnili oni służbę.  

 

Więcej radnych nie zabrało głosu w tym punkcie. 

Pkt 9. Informacja o stanie bezpieczeństwa przeciwpożarowego w Gminie Rakoniewice. 

Informację o stanie bezpieczeństwa przeciwpożarowego w Gminie Rakoniewice przedstawił 

Stanisław Lenart – Komendant Gminny Związku OSP RP w Rakoniewicach (informacja 

stanowi załącznik nr 7 do protokołu).  

 

Wiceprzewodniczący Rady zapytał, czy radni mają pytania do przedstawionej informacji. 

 

Głos zabrał radny D. Wajs. Poprosił o doprecyzowanie kwestii dotyczącej rozdzielenia 

samochodów na poszczególne jednostki. Przypomniał, że w informacji wskazano, iż na 16 

samochodów do rozdysponowania, Gmina Rakoniewice zajęła 15 miejsce, lecz ze względu na 

opinię Komendanta Wojewódzkiego PSP wniosek Gminy Rakoniewice został odrzucony. 

Radny zapytał, na jakiej zasadzie się to odbyło. 
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S. Lenart odpowiedział, że samochód miał zostać pozyskany z Wielkopolskiego 

Regionalnego Programu Operacyjnego koordynowanego przez Zarząd Wojewódzki ZOSP RP 

w Poznaniu. Opinia Komendanta jest tu wiążąca. S. Lenart powiedział, że przypuszcza, iż 

opinia teraz była negatywna, ponieważ w minionym roku przydzielono aż 4 nowe samochody 

dla Powiatu Grodziskiego. Dodał, że program trwa w latach 2014 – 2020 i Gmina 

Rakoniewice w kolejnych latach będzie ponownie aplikowała o środki. Dalej S. Lenart 

pokrótce przedstawił zasady składania wniosku, punktacji itd.     

 

Radny D. Wajs zapytał, jak wygląda zainteresowanie młodzieży, ogólnie mieszkańców 

Gminy ochotniczymi strażami pożarnymi, jak na przestrzeni lat się to kształtuje, czy to 

zainteresowanie jest mniejsze, czy większe.  

 

Komendant Gminny odpowiedział, że organizowane są różnego rodzaju imprezy, zawody, 

aby tę młodzież przyciągnąć. Współczesna młodzież ma inne zainteresowania. Straż to 

tradycja i pozyskiwana młodzież to głównie ta, której przodkowie (ojcowie, dziadkowie) 

działali w OSP. Dalej S. Lenart zauważył, że obecnie przestał działać system państwowy jeśli 

chodzi np. o ubezpieczenia. Obecnie funkcjonują inne warunki. Kontynuując Komendant 

powiedział, że docelowo w każdej Gminie mają funkcjonować po dwie jednostki będące  

w krajowym systemie, a mniejsze jednostki mają się same wygaszać. Nasza Gmina jest i tak 

wyjątkiem na całe województwo, ponieważ w krajowym systemie mamy aż 3 jednostki 

(Rakoniewice, Rostarzewo, Jabłonna). Jest to duży wysiłek, aby utrzymać je w pełnej 

gotowości.        

 

Następnie głos zabrał Burmistrz Rakoniewic. Przypomniał, że niedawno odbyło się spotkanie 

w gronie strażaków z Gminy Rakoniewice, na którym podjęto temat profesjonalizacji 

jednostek, o czym mówi się od lat. Burmistrz zwrócił uwagę, że Gmina posiada 3 jednostki 

będące w Krajowym Systemie Ratowniczo-Gaśniczym i na nich się skupia. Większość 

strażaków rozumie, że istnienie małej jednostki OSP nie będzie determinowało to, jaki ma 

sprzęt w remizie, tylko będą determinowali ludzie.        

 

Więcej radnych nie zabrało głosu w tym punkcie. 
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Pkt 10. Przyjęcie planu pracy Rady na rok 2016. 

 

Przechodząc do punktu kolejnego porządku obrad, Wiceprzewodniczący Rady przedstawił 

proponowany plan pracy Rady Miejskiej w Rakoniewicach na rok 2016.  

 

Radni nie zgłosili innych propozycji ani żadnych wniosków do proponowanego planu pracy.  

Przewodniczący Rady poddał przyjęcie planu pracy Rady pod głosowanie. 

W głosowaniu udział wzięło 11 obecnych na sesji radnych : 

za przyjęciem planu pracy Rady głosowało 11 radnych;  

przeciwko – 0 radnych;  

wstrzymało się – 0 radnych. 

Wiceprzewodniczący Rady stwierdził, że plan pracy Rady na rok 2016 został przyjęty (plan 

pracy Rady stanowi załącznik nr 8 do protokołu). 

Pkt. 11. Przyjęcie sprawozdań z działalności Komisji za 2015 rok oraz zatwierdzenie 

planów pracy Komisji na I półrocze 2016 r. 

Następnie Rada przystąpiła do zatwierdzenia sprawozdań z działalności stałych Komisji Rady 

w 2015 roku. 

 

Sprawozdanie z działalności Komisji Budżetowej Mienia Komunalnego i Rozwoju 

Gospodarczego przedstawił Przewodniczący Komisji - radny Marek Maćkowiak 

(sprawozdanie stanowi załącznik nr 9 do protokołu).   

Radni nie zgłosili żadnych pytań do przedstawionego sprawozdania. 

Wiceprzewodniczący Rady poprosił o formalne przyjęcie sprawozdania z działalności 

Komisji.  

W głosowaniu nad przyjęciem sprawozdania wzięło udział 11 obecnych na sesji radnych. 

Radni jednogłośnie przyjęli sprawozdanie.  

 

Sprawozdanie z działalności Komisji Oświaty i Spraw Społecznych przedstawiła radna 

Gabriela Cielecka – Przewodnicząca Komisji (sprawozdanie stanowi załącznik nr 10 do 

protokołu).   

Radni nie zgłosili żadnych pytań do przedstawionego sprawozdania. 

Wiceprzewodniczący Rady poprosił o formalne przyjęcie sprawozdania z działalności 

Komisji.  
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W głosowaniu nad przyjęciem sprawozdania wzięło udział 11 obecnych na sesji radnych. 

Radni jednogłośnie przyjęli sprawozdanie.  

 

Sprawozdanie z działalności Komisji Rolnictwa i Środowiska Naturalnego przedstawił 

Wiesław Borowski – członek Komisji (sprawozdanie stanowi załącznik nr 11 do protokołu).   

Radni nie zgłosili żadnych pytań do przedstawionego sprawozdania. 

Wiceprzewodniczący Rady poprosił o formalne przyjęcie sprawozdania z działalności 

Komisji.  

W głosowaniu nad przyjęciem sprawozdania wzięło udział 11 obecnych na sesji radnych. 

Radni jednogłośnie przyjęli sprawozdanie.  

 

Sprawozdanie z działalności Komisji Rewizyjnej przedstawił radny Bronisław Chałupka - 

Przewodniczący Komisji (sprawozdanie stanowi załącznik nr 12 do protokołu). 

Radni nie zgłosili żadnych pytań do przedstawionego sprawozdania. 

Wiceprzewodniczący Rady poddał sprawozdanie z działalności Komisji pod głosowanie. 

W głosowaniu udział wzięło 11 obecnych na sesji radnych. Za przyjęciem sprawozdania  

z działalności Komisji głosowało 10 radnych; przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się –  

1 radny. 

 

Wiceprzewodniczący Rady stwierdził, że Rada przyjęła sprawozdania z działalności 

wszystkich czterech stałych Komisji Rady. 

 

W dalszej części Rada przystąpiła do zatwierdzenia planów pracy Komisji na I półrocze 2016 

roku. 

 

Plan pracy Komisji Budżetowej Mienia Komunalnego i Rozwoju Gospodarczego  

na I półrocze 2016 r. przedstawił Przewodniczący Komisji radny M. Maćkowiak (plan pracy 

Komisji stanowi załącznik nr 13 do protokołu). 

Radni nie zgłosili żadnych pytań do przedstawionego planu pracy. 

Wiceprzewodniczący Rady poddał plan pracy Komisji Budżetowej pod głosowanie. 

W głosowaniu udział wzięło 11 radnych. Za przyjęciem planu pracy Komisji głosowało  

11 radnych; przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się – 0 radnych. 

Wiceprzewodniczący Rady stwierdził, że Rada przyjęła plan pracy Komisji Budżetowej  

na I półrocze 2016 roku. 
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Plan pracy Komisji Oświaty i Spraw Społecznych na I półrocze 2016 r. przedstawiła 

Przewodnicząca Komisji - radna Gabriela Cielecka (plan pracy Komisji stanowi załącznik nr 

14 do protokołu). 

Radni nie zgłosili żadnych pytań. 

Wiceprzewodniczący Rady poddał plan pracy Komisji Oświaty pod głosowanie. 

W głosowaniu udział wzięło 11 obecnych na sesji radnych. Za przyjęciem planu pracy 

Komisji głosowało 11 radnych; przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się – 0 radnych. 

wiceoprzewodniczący Rady stwierdził, że Rada przyjęła plan pracy Komisji Oświaty na  

I półrocze 2016 roku.  

 

Plan pracy Komisji Rolnictwa i Środowiska Naturalnego na I półrocze 2016 r. przedstawił 

członek Komisji - radny Wiesław Borowski (plan pracy Komisji stanowi załącznik nr 15 do 

protokołu). 

Radni nie zgłosili żadnych pytań. 

Wiceprzewodniczący Rady poddał plan pracy Komisji Rolnictwa pod głosowanie. 

W głosowaniu udział wzięło 11 obecnych na sesji radnych. Za przyjęciem planu pracy 

Komisji głosowało 11 radnych; przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się – 0 radnych. 

Wiceprzewodniczący Rady stwierdził, że Rada przyjęła plan pracy Komisji Rolnictwa  

na I półrocze 2016 roku. 

 

Plan pracy Komisji Rewizyjnej na I półrocze 2016 r. przedstawił Przewodniczący Komisji – 

radny Bronisław Chałupka (plan pracy Komisji stanowi załącznik nr 16 do protokołu). 

Radni nie zgłosili żadnych uwag ani pytań do przedstawionego planu pracy. 

Wiceprzewodniczący Rady poddał plan pracy Komisji Rewizyjnej pod głosowanie. 

W głosowaniu udział wzięło 11 obecnych na sesji radnych. Za przyjęciem planu pracy 

Komisji głosowało 11 radnych; przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się – 0 radnych. 

Wiceprzewodniczący Rady stwierdził, że Rada przyjęła plan pracy Komisji Rewizyjnej  

na I półrocze 2016 roku. 

 

Pkt 12. Podjęcie Uchwał:  

A) Projekt uchwały w sprawie częściowego uchylenia uchwały nr XII/73/2015 Rady 

Miejskiej w Rakoniewicach z dnia 19.11.2015 r. w sprawie określenia wzorów 
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formularzy informacji i deklaracji podatkowych przedstawiła L. Kardzis – inspektor ds. 

wymiaru podatku. 

W projekcie uchwały postanawia się wprowadzić zmianę w załączniku nr 1 do uchwały Nr 

XII/73/2015 z 19 listopada 2015 r., tak aby jego treść była zgodna z obowiązującymi 

przepisami. Zmiana polega na usunięciu, w załączniku nr 1, z pkt C - wyrażenia w brzmieniu 

„okoliczności powodujące konieczność złożenia lub zmiany informacji”. 

 

Radni do projektu uchwały nie zgłosili żadnych uwag ani wniosków. 

Wiceprzewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie.  

Nad projektem uchwały głosowało 11 obecnych radnych :  

za przyjęciem projektu uchwały - 11 radnych;  

przeciwko – 0 radnych;  

wstrzymało się – 0 radnych.  

 

Wiceprzewodniczący Rady stwierdził, że projekt uchwały został przyjęty. 

Uchwała Nr XIII/74/2015 w sprawie częściowego uchylenia uchwały nr XII/73/2015 Rady 

Miejskiej w Rakoniewicach z dnia 19.11.2015 r. w sprawie określenia wzorów formularzy 

informacji i deklaracji podatkowych stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 

B) Projekt uchwały w sprawie określenia kryteriów rekrutacji wraz z liczbą punktów  

w postępowaniu rekrutacyjnym do publicznych szkół podstawowych oraz 

gimnazjalnych prowadzonych przez Gminę Rakoniewice przedstawił Mirosław Basiński – 

kierownik Wydziału Oświaty. 

Zgodnie z ustawą z dnia 7 września 1991r. o systemie oświaty organ stanowiący ma 

obowiązek ustalenia tzw. dodatkowych kryteriów rekrutacyjnych, które znajdują swoje 

zastosowanie w procesie rekrutacji, wówczas, gdy pozostaną wolne miejsca po przyjęciu 

wszystkich dzieci zamieszkujących w obwodzie danej szkoły podstawowej oraz danego 

gimnazjum. Działając zatem na podstawie art. 20e  w/w ustawy w projekcie uchwały organ 

stanowiący określił kryteria rekrutacji i ich wartość punktową oraz dokumenty niezbędne do 

potwierdzenia spełniania ustalonych kryteriów. 

 

 

Radni do przedstawionego projektu uchwały nie zgłosili żadnych uwag ani wniosków. 

Wiceprzewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie.   

Nad projektem uchwały głosowało 11 obecnych radnych :  

za przyjęciem projektu uchwały -11 radnych;  

przeciwko – 0 radnych;  

wstrzymało się – 0 radnych.  
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Wiceprzewodniczący Rady stwierdził, że projekt uchwały został przyjęty. 

Uchwała Nr XIII/75/2015 w sprawie określenia kryteriów rekrutacji wraz z liczbą punktów w 

postępowaniu rekrutacyjnym do publicznych szkół podstawowych oraz gimnazjalnych 

prowadzonych przez Gminę Rakoniewice stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 

C) Projekt uchwały w sprawie określenia wysokości bonifikat przy sprzedaży lokalu 

mieszkalnego na rzecz najemcy przedstawiła Joanna Nolka – inspektor ds. gospodarki 

gruntami.  

Zgodnie z obowiązującymi przepisami przygotowano do sprzedaży lokal mieszkalny  

nr 1 o powierzchni użytkowej 62,13 m
2
 w budynku nr 4 w miejscowości Tarnowa wraz  

z pomieszczeniem przynależnym o powierzchni 16,61 m
2 

i udziałem w nieruchomości 

wspólnej, który jest prawem związanym z własnością lokalu. Budynek nr 4 stanowi własność 

Gminy Rakoniewice, usytuowany jest na działce nr 773  

o pow. 0,0100 ha. Zostanie z niego wydzielony lokal będący przedmiotem niniejszej uchwały. 

Zgodnie z art. 68 ust. 1 pkt 7 ustawy o gospodarce nieruchomościami, rada może uchwalić 

bonifikaty od ceny ustalonej zgodnie z art. 67 ust. 3 tj. w kwocie nie niższej niż wartość, 

jeżeli nieruchomość jest sprzedawana jako lokal mieszkalny. Zgodnie z art. 70 ust. 4 ww. 

ustawy, rada może ustalić wysokość stopy procentowej przy zbywaniu na raty.W projekcie 

uchwały wyraża się zgodę na udzielenie bonifikaty przy sprzedaży ww. lokalu mieszkalnego. 

Wartość tego lokalu wraz z pomieszczeniem przynależnym i udziałem w częściach 

wspólnych budynku i gruntu została określona przez rzeczoznawcę majątkowego w 

wysokości 72 000,00 zł  i stanowi ona wyjściową kwotę w ustaleniu ceny sprzedaży. 

Wysokość bonifikaty uzależniona jest od sposobu zapłaty ceny i wynosi  odpowiednio:  

1.  w przypadku jednorazowej wpłaty należności z tytułu ceny – 50  % wartości,  

2.  w przypadku wpłaty 1/10 należności z tytułu ceny i spłaty pozostałej należności w 4 

ratach w ciągu 1 roku od daty zawarcia umowy notarialnej  -  30 % wartości,  

3.  w przypadku wpłaty 1/10 należności z tytułu ceny i spłaty pozostałej należności w 3 

latach, licząc od daty zawarcia umowy notarialnej – 20  % wartości, 

4.  w przypadku wpłaty 1/10 należności z tytułu ceny i spłaty pozostałej należności w ciągu 

10 lat, licząc od daty zawarcia umowy notarialnej – 5  % wartości. 

Rozłożona na raty niezapłacona część ceny podlega oprocentowaniu z zastosowaniem stawki 

WIBOR 6M z drugiego dnia roboczego, przed rozpoczęciem każdego okresu odsetkowego.    

 

J. Nolka dopowiedziała, że w uzasadnieniu do projektu uchwały wkradł się błąd  

w powierzchni działki, na której usytuowany jest przedmiotowy budynek nr 4 tj. zamiast pow. 

0,0400 ha była podana pow. 0,0100 ha. J. Nolka poprosiła radnych o dokonanie sprostowania 

w uzasadnieniu.   
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Radny D. Wajs zwrócił uwagę, że J. Nolka czytając projekt uchwały w § 1. ust. 4 przeczytała 

: „Rozłożona na raty niezapłacona część ceny podlega opodatkowaniu …” a w projekcie 

uchwały jest : „Rozłożona na raty niezapłacona część ceny podlega oprocentowaniu …” 

 

J Nolka wyjaśniła, że czytając przejęzyczyła się. Właściwe słowo to „oprocentowaniu” (jak 

jest napisane w projekcie uchwały).   

 

Radni nie zgłosili więcej uwag, pytań ani żadnych wniosków.  

Wiceprzewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie.  

Nad projektem uchwały głosowało 11 obecnych radnych :  

za przyjęciem projektu uchwały - 11 radnych;  

przeciwko – 0 radnych;  

wstrzymało się – 0 radnych.  

 

Wiceprzewodniczący Rady stwierdził, że projekt uchwały został przyjęty. 

Uchwała Nr XIII/76/2015 w sprawie określenia wysokości bonifikat przy sprzedaży lokalu 

mieszkalnego na rzecz najemcy stanowi załącznik nr 19 do protokołu. 

D) Projekt uchwały w sprawie określenia wysokości bonifikat przy sprzedaży 

zabudowanej działki gruntu na rzecz najemcy budynku przedstawiła J. Nolka. 

Zgodnie z obowiązującymi przepisami przygotowano do sprzedaży budynek mieszkalny,  

w którym znajduje się tylko jeden lokal (dom jednorodzinny) tj. budynek nr 11 A  

o powierzchni użytkowej 77,09 m
2
 w miejscowości Stodolsko. Budynek ten usytuowany jest 

na działce nr 92/10 o pow. 0,1568 ha, która składa się na nieruchomość stanowiącą własność 

Gminy Rakoniewice. Budynek w całości zajęty jest przez najemcę, na podstawie umowy 

najmu. Działka wraz z budynkiem zostanie sprzedana na cele mieszkaniowe. 

W projekcie uchwały wyraża się zgodę na udzielenie bonifikaty przy sprzedaży 

przedmiotowej działki nr 92/10o pow. 0,1568 ha, zabudowanej budynkiem mieszkalnym 

stanowiącym w całości przedmiot najmu, na rzecz tego najemcy. 

Wartość działki obejmująca wartość budynku mieszkalnego oraz gruntu niezbędnego do 

racjonalnego korzystania z tego budynku, została określona przez rzeczoznawcę majątkowego 

w wysokości 118 000,00 zł  i stanowi ona wyjściową kwotę w ustaleniu ceny sprzedaży. 

Zabudowana działka gruntu zostanie sprzedana na cele mieszkaniowe, w trybie 

pierwszeństwa w nabyciu wynikającego z art. 34 ust. 6 ustawy z dnia 21 sierpnia 1997 r.  

o gospodarce nieruchomościami. Wysokość bonifikaty uzależniona jest od sposobu zapłaty 

ceny i wynosi  odpowiednio:  

1.  w przypadku jednorazowej wpłaty należności z tytułu ceny – 30  % wartości,  

2.  w przypadku wpłaty 1/10 należności z tytułu ceny i spłaty pozostałej należności w 4 

ratach w ciągu 1 roku od daty zawarcia umowy notarialnej  -  15 % wartości,  
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3.  w przypadku wpłaty 1/10 należności z tytułu ceny i spłaty pozostałej należności w 3 

latach, licząc od daty zawarcia umowy notarialnej – 10  % wartości, 

4.  w przypadku wpłaty 1/10 należności z tytułu ceny i spłaty pozostałej należności w ciągu 

10 lat, licząc od daty zawarcia umowy notarialnej – 5  % wartości. 

Rozłożona na raty niezapłacona część ceny podlega oprocentowaniu  

z zastosowaniem stawki WIBOR 6M z drugiego dnia roboczego, przed rozpoczęciem 

każdego okresu odsetkowego.    

 

Radni nie zgłosili żadnych pytań ani wniosków.  

Wiceprzewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie.  

Nad projektem uchwały głosowało 11 obecnych radnych :  

za przyjęciem projektu uchwały - 11 radnych;  

przeciwko – 0 radnych;  

wstrzymało się – 0 radnych.  

 

Wiceprzewodniczący Rady stwierdził, że projekt uchwały został przyjęty. 

Uchwała Nr XIII/77/2015 w sprawie określenia wysokości bonifikat przy sprzedaży 

zabudowanej działki gruntu na rzecz najemcy budynku stanowi załącznik nr 20 do protokołu. 

 

E) Projekt uchwały w sprawie uzgodnienia prac pielęgnacyjnych pomnika przyrody  

w miejscowości Rakoniewice przedstawił Paweł Sobecki – kierownik Wydziału Gospodarki 

Gminnej. 

W projekcie uchwały uzgadnia się przeprowadzenie zabiegów pielęgnacyjnych polegających 

na usunięciu konarów i gałęzi drzewa sięgających nad drogę, chodnik oraz dachy w 

miejscowości Rakoniewice. Zabiegom podlega jedna lipa drobnolistna, stanowiąca pomnik 

przyrody. Z uwagi na konieczność zapewnienia bezpieczeństwa w ruchu pieszym i drogowym 

uznano za konieczne i niezbędne przeprowadzenie zabiegów pielęgnacyjnych na 

przedmiotowym drzewie. Po przeprowadzeniu wizji lokalnej przez pracownika urzędu 

stwierdzono, że gałęzie i konary  tego drzewa przerastają nad drogę, chodnik i dachy. Wobec 

powyższego stwierdzono, że przedmiotowe drzewo stwarza poważne zagrożenie dla  

bezpieczeństwa ludzi oraz mienia. Zabiegi pielęgnacyjne winny być wykonane przez osobę 

lub firmę specjalistyczną posiadającą doświadczenie w wykonywaniu prac przy drzewostanie. 

 

Radni nie zgłosili żadnych pytań ani wniosków.  

Wiceprzewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie.  

Nad projektem uchwały głosowało 11 obecnych radnych :  

za przyjęciem projektu uchwały - 11 radnych;  

przeciwko – 0 radnych;  

wstrzymało się – 0 radnych.  
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Wiceprzewodniczący Rady stwierdził, że projekt uchwały został przyjęty. 

Uchwała Nr XIII/78/2015 w sprawie uzgodnienia prac pielęgnacyjnych pomnika przyrody  

w miejscowości Rakoniewice stanowi załącznik nr 21 do protokołu. 

  

F) Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2015 rok przedstawiła 

Teresa Kmiecik – Skarbnik Gminy. 

Proponowane zmiany dotyczą : 

Załącznik nr 1  dochody – zwiększenie  o kwotę :  32.663,20 zł 

 

Dz. 801 Oświata i wychowanie   

Rozdz. 80101 Szkoły podstawowe    

Zwiększenie dochodów   3.203,50  zł w tym : 

 Szkoła Rostarzewo : § 0970 –  203,50 zł ( Litwa przekazała powyższą kwotę na 

podsumowanie realizowanego projektu w roku 2015) 

 Szkoła Rakoniewice : § 0970 –  3.000 zł (wpłaty z PZU ) 

Rozdz. 80148 Stołówki szkolne i przedszkolne    

Zwiększenie dochodów : 

 Szkoła Rostarzewo : § 0830 – 2.000 zł, ( odpłatność za żywienie w stołówce 

przedszkolnej )   

Dz. 852 Pomoc społeczna   

Rozdz. 85212 Świadczenia rodzinne, świadczenia z funduszu alimentacyjnego oraz 

składki na ubez. emer. i rentowe z ubezpieczenia społecznego   

 Zadanie zlecone - na podstawie zawiadomienia Wojewody Wielkopolskiego pismo Nr 

FB-I.3111.549.2015.2 z dnia 08.12.2015r. zwiększony został plan dotacji celowych w § 

2010 o kwotę : 35.000 zł  na realizację świadczeń rodzinnych na podstawie przepisów o 

świadczeniach rodzinnych. 

 Zwiększenie dochodów w § 2360 o kwotę : 10.800 zł z tytułu zwrotu od komorników 

funduszu alimentacyjnego oraz wpłat z innych OPS. 

Rozdz. 85214 Zasiłki i pomoc w naturze oraz składki na ubezpieczenia emerytalne i 

rentowe  

Zwiększenie dochodów w § 0960 – 1.000 zł , darowizna na zakup paczek dla uczestników 

„Wigilii” dla samotnych.  

Dz. 921 Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego      

Rozdz. 92120 Ochrona zabytków  

Na podstawie aneksu do umowy UDA-RPWP.06.02.01-30-002/14-00 na dofinansowanie 

Projektu pt. „ Rewitalizacja zabytkowego ratusza w miejscowości Rostarzewo oraz jego 

zmiana sposobu użytkowania z przeznaczeniem na regionalną Izbę Pamięci”  

współfinansowanego z Europejskiego Funduszu Rozwoju Regionalnego w ramach Priorytetu 

VI „ Turystyka i środowisko kulturowe” dokonuje się zmniejszenia kwoty dofinansowania w 

§ 6298 : 19.340,30 zł ( z kwoty 906.237,82 zł na kwotę : 886.897,52 zł ).  

 

Załącznik nr 2  zwiększenie wydatków   –   o kwotę :   32.663,20 zł 

 

Dz. 700 Gospodarka mieszkaniowa      

Rozdz. 70005 Gospodarka gruntami i nieruchomościami   
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Przesunięcie miedzy paragrafami kwoty : 9.400 zł, polegające na zmniejszeniu § 4300 , a 

zwiększenie § 4390  świadczenie pomocy prawnej w zakresie i w związku ze sprzedażą 

nieruchomości położonej w Woli Jabłońskiej.  

Dz. 801 Oświata i wychowanie   

Rozdz. 80101 Szkoły podstawowe  

Szkoła Rostarzewo  

 Zwiększenie wydatków w § 4210 – 203,50 zł  

Szkoła Rakoniewice  

 Zwiększenie wydatków w § 4300 – 3.000,00 zł ( montaż kamer do monitoringu ) 

Rozdz. 80104    Przedszkola 

 Zwiększenie wydatków w § 2310 ogółem : 1.500 zł  na dofinansowanie kosztów 

uczęszczania dziecka zamieszkującego na terenie naszej gminy do następujących 

przedszkoli :  

Prywatnego Przedszkola „ Akademia Malucha” w Grodzisku Wlkp. – 700 zł, Przedszkola 

Gminnego w Grodzisku Wlkp.  - 800 zł.   

Rozdz. 80113 Dowożenie uczniów do szkół  

 Zmniejszenie wydatków w § 4300 o kwotę : 1.500 zł  ( nie będą w pełni wydatkowane)  

Rozdz. 80148 Stołówki szkolne i przedszkolne    

Zwiększenie wydatków  : 

 Szkoła Rostarzewo : § 4220 – 2.000 zł, ( zakup żywności  do stołówki przedszkolnej )   

Dz. 852 Pomoc społeczna   

Rozdz. 85204 Rodziny zastępcze  

Jednostka OPS 

 zwiększenie wydatków § 4330 o kwotę :  800 zł, informacja z PCPR o umieszczeniu 

dziecka w rodzinie zastępczej.  

Rozdz. 85212 Świadczenia rodzinne, świadczenia z funduszu alimentacyjnego oraz składki na 

ubez. emer. i rentowe z ubezpieczenia społecznego  

 Zadanie zlecone – zwiększenie wydatków na wypłatę świadczeń rodzinnych i kosztów 

prowadzenia zadania  w wysokości 35.000 zł w tym : § 3110 – 33.980,58 zł, § 4010 – 

852,72 zł, § 4110 – 145,81 zł , § 4120 – 20,89 zł.   

 Z uzyskanych dochodów w kwocie :  10.800 zł z tytułu zwrotu od komorników funduszu 

alimentacyjnego oraz wpłat z innych OPS przeznacza się na koszty związane z egzekucją 

dłużników alimentacyjnych w § 4010 – 8.650 zł, § 4110 – 1.530 zł, § 4120 – 210 zł, § 

4700 – 410 zł.       

Rozdz. 85214 Zasiłki i pomoc w naturze oraz składki na ubezpieczenia emerytalne i 

rentowe  

Jednostka OPS 
 zwiększenie wydatków § 3110 (zasiłki okresowe)  w kwocie : 1.000 zł, darowizny na 

zakup paczek dla uczestników „Wigilii” dla samotnych       

 zmniejszenie wydatków w § 3110 (zasiłki celowe) – 800 zł        

Rozdz. 85219 Ośrodek Pomocy Społecznej   

Jednostka OPS 

 przesunięcie między paragrafami kwoty  600 zł z § 4260 (energia) na § 4210 (zakup 

materiałów)                                                                                                                      

Dz. 921 Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego 

Rozdz. 92120 Ochrona zabytków i opieka nad zabytkami   

Wydatki majątkowe  

 Zmniejszenie wydatków na projekt realizowany w ramach Priorytetu Programu 

Operacyjnego Rozwój kultury i zachowanie dziedzictwa kulturowego pn. „Rewitalizacja 

zabytkowego ratusza w miejscowości Rostarzewo oraz jego zmiana użytkowania  

z przeznaczeniem na regionalną Izbę Pamięci”  ogółem  19.340,30 zł  w tym :   
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 Zmniejszenie - wydatki kwalifikowane finansowane z dotacji UE §6058 – 19.340,30 zł  

 Zmniejszenie - wydatki przypisane w harmonogramie do projektu ze środków krajowych 

§ 6059 – 29.193,86 zł  

 Zwiększenie – wydatki poza projektem § 6050 – 29.193,86 zł.  

 

Na koniec Skarbnik odczytała postanowienia uchwały.  

 

Radni nie zgłosili pytań ani żadnych wniosków do przedstawionego projektu uchwały.  

Wiceprzewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie.  

Nad projektem uchwały głosowało 11 obecnych radnych :  

za przyjęciem projektu uchwały - 11 radnych;  

przeciwko – 0 radnych;  

wstrzymało się – 0 radnych.  

Wiceprzewodniczący Rady stwierdził, że projekt uchwały został przyjęty. 

Uchwała Nr XIII/79/2015 w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2015 rok stanowi 

załącznik nr 22 do protokołu. 

G) Projekt uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Rakoniewice na 

lata 2016 – 2019 przedstawiła Skarbnik Gminy. 

Wieloletnia Prognoza Finansowa wraz z załącznikami dostosowana została do wymogów 

rozporządzenia Ministra Finansów z dnia 10 stycznia 2013 r. w sprawie wieloletniej prognozy 

finansowej jst. Podstawą opracowania WPF Gminy Rakoniewice był projekt uchwały 

budżetowej na rok 2016, wykorzystano historyczne materiały dotyczące wykonania budżetów 

za lata 2013 i 2014 r., wartości planowane na rok 2015 według stanu na dzień 30 września 

2015 r. oraz przewidywane wykonanie budżetu za rok 2015 na podstawie danych ze 

sprawozdań III kwartału br., zawartych umów, wytycznych Ministra Finansów dotyczących 

założeń makroekonomicznych, jak również wiedzę o planowanych zamierzeniach 

wynikających z różnych dokumentów obowiązujących na terenie Gminy Rakoniewice. W 

projekcie uchwały postanawia się uchwalić Wieloletnią Prognozę Finansową Gminy 

Rakoniewice na lata 2016 – 2019 oraz wykaz przedsięwzięć do Wieloletniej Prognozy 

Finansowej. 

 

Skarbnik dopowiedziała, że Regionalna Izba Obrachunkowa wydała opinię pozytywną  

o projekcie wieloletniej prognozy finansowej Gminy (kopia Uchwały Nr SO-

0957/49/12/Ln/2015 Składu Orzekającego RIO w Poznaniu z dnia 14.12.2015 r.  

w sprawie wyrażenia opinii o projekcie wieloletniej prognozy finansowej Gminy 

Rakoniewice stanowi załącznik nr 23 do protokołu).  Jedyna uwaga to podanie błędnego roku 

w postanowieniach uchwały, w § 6. : zamiast wejście w życie określić na rok 2016, był 

określony rok 2015. 
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Na koniec Skarbnik odczytała postanowienia projektu uchwały.  

 

Radny D. Wajs zwrócił uwagę, że w projekcie uchwały, w § 6.  Znalazł się zapis :  

„Uchwała wchodzi w życie z dniem 1 stycznia 2016 roku.   

(zapis będzie właściwy wówczas gdy WPF będzie uchwalony do 31 grudnia 2015 r.)       

Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia z mocą obowiązującą od 1 stycznia 2016 roku.   

(zapis będzie właściwy wówczas gdy WPF będzie uchwalony po 1 stycznia 2016 r.)”      

 

Skarbnik wyjaśniła, że  radni otrzymali projekt WPF wraz z projektem budżetu. Jest to tylko 

wyjaśnienie, że jeśliby Rada nie podjęła tej uchwały do końca tego roku, wówczas § 6. 

miałby brzmienie : „Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia z mocą obowiązującą od  

1 stycznia 2016 roku.”. Skoro jednak Rada podejmuje tę uchwałę dziś, wówczas § 6. ma 

brzmienie  : „Uchwała wchodzi w życie z dniem 1 stycznia 2016 roku.” 

 

Radni nie zgłosili więcej pytań ani żadnych wniosków.  

Wiceprzewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie.  

Nad projektem uchwały głosowało 11 obecnych radnych :  

za przyjęciem projektu uchwały - 10 radnych;  

przeciwko – 0 radnych;  

wstrzymało się – 1 radny.  

Wiceprzewodniczący Rady stwierdził, że projekt uchwały został przyjęty. 

Uchwała Nr XIII/80/2015 w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Rakoniewice 

na lata 2016 – 2019  stanowi załącznik nr 24 do protokołu. 

 

Następnie Wiceprzewodniczący Rady zarządził przerwę w obradach, która trwała od godz. 

15:35 do godz. 15:45. 

 

Po przerwie Wiceprzewodniczący Rady oddał głos Dorocie Jaśkowiak – Przewodniczącej 

Rady Powiatu Grodziskiego, która złożyła wszystkim życzenia z okazji nadchodzących Świąt 

Bożego Narodzenia oraz na Nowy Rok 2016.   
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Pkt 13. Podjęcie uchwały budżetowej na 2016 rok. 

 

 

a) odczytanie projektu uchwały budżetowej: 

 

Rozpoczynając procedurę uchwalenia budżetu najpierw głos zabrał Burmistrz Rakoniewic  

dr Gerard Tomiak. Powiedział, że o budżecie roku 2016 tak naprawdę będzie można mówić 

pod koniec przyszłego roku, ponieważ budżet jest żywy, płyny, zmienia się w ciągu roku 

niejednokrotnie i obecnie nikt nie wie, jaki on tak naprawdę będzie. To, co było możliwe do 

umieszczenia w projekcie budżetu, zostało umieszczone. Burmistrz zauważył, że o wielu 

planach na przyszłość wspominał już osobiście, jak i inne osoby. Burmistrz wyraził nadzieję, 

że kolejne inwestycje pojawią się wiosną, przy podziale nadwyżki budżetowej, ale także 

dzięki nowemu rozdaniu unijnemu i innym środkom zewnętrznym. Burmistrz poprosił 

radnych o zatwierdzenie projektu budżetu na 2016 rok w obecnej formie, pamiętając o tym, 

że jest to pierwszy krok w kierunku jego tworzenia.       

 

Następnie Skarbnik Gminy przedstawiła projekt budżetu Gminy Rakoniewice na 2016 rok 

(projekt budżetu stanowi załącznik nr 25 do protokołu).  

 

b) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie  uchwały budżetowej: 

Jarosław Marciniak - Sekretarz Gminy odczytał uchwałę Nr SO-0952/49/12/Ln/2015 Składu 

Orzekającego RIO w Poznaniu, z dnia 14.12.2015 r., w sprawie wyrażenia opinii o projekcie 

uchwały budżetowej Gminy Rakoniewice na 2016 r. (kserokopia uchwały stanowi załącznik 

nr 26 do protokołu).  

 

c) odczytanie opinii Komisji Rady o projekcie budżetu: 

Komisje Rady, na wspólnym posiedzeniu, w dniu 15 grudnia 2015 r., wypracowały wspólną 

opinię do projektu budżetu na rok 2016. Wiceprzewodniczący M. Maćkowiak jako 

Przewodniczący Komisji Budżetowej odczytał ww. opinię (opinia stanowi załącznik nr 27 do 

protokołu).  

 

d) wyrażenie stanowiska przez Burmistrza w sprawie wniosków zawartych w opiniach 

Komisji Rady: 

 

W związku z tym, że Komisie Rady we wspólnej opinii o projekcie budżetu nie sformułowały 

żadnych wniosków wydając opinię pozytywną, Burmistrz nie zabrał głosu w tym punkcie.  
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e) odczytanie propozycji wniosków zgłoszonych przez radnych przed rozpoczęciem sesji,  

a nie uwzględnionych w projekcie budżetu: 

 

Wiceprzewodniczący Rady poinformował, że żaden radny nie zgłosił wniosku do projektu 

uchwały budżetowej.  

 

f) przedstawienie autopoprawek Burmistrza do projektu budżetu: 

 

Dalej Skarbnik, w imieniu Burmistrza, przedstawiła autopoprawki do projektu budżetu 

(autopoprawki stanowią załącznik nr 28 do protokołu).  

 

g) dyskusja nad projektem budżetu: 

 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały budżetowej. 

 

Głos zabrał radny D. Wajs, który zwrócił się z następującymi pytaniami : 

1. odnosząc się do autopoprawki do projektu budżetu radny zauważył, że proponuje się 

przenieść środki w Dziale 754 Bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa, 

w wysokości 7.500 zł, z rozdziału 75412 - Ochotnicze Straże Pożarne do  rozdziału 

75404 - Komendy Wojewódzkie Policji. Radny powiedział, że rozumie przez to, że 

sprzęt nagłaśniający jest ważniejszy niż ochrona przeciwpożarowa; 

2. radny zapytał, jaka jest przyczyna przesunięcia realizacji projektu związanego ze 

strefą płatnego parkowania na rok 2016; 

Odpowiedzi na drugie pytanie udzielił Sekretarz Gminy – J. Marciniak. Wyjaśnił, że zapis ten 

nie mówi, że ta inwestycja zostaje przeniesiona na przyszły rok, natomiast istnieje 

prawdopodobieństwo, że wykonawca nie dostarczy do końca tego roku parkomatów,  

w związku z czym należy zabezpieczyć w budżecie Gminy środki na te urządzenia, gdyby 

okazało się, że zostaną one dostarczone już w przyszłym roku.    

 

3. w kwestii inwestycji drogowej z Rakoniewic do Łąkiego radny przypomniał, że 

Powiatowi nie udało się pozyskać środków z tzw. schetynówek. Powiedział, że   

w pierwotnym założeniu to Powiat miał pokryć realizację tej inwestycji,  

w związku z czym rozumie, że inwestycję tę, w całości, pokryje Gmina. Radny 

poprosił o informację w tym zakresie.  

Odpowiedzi udzielił Burmistrz Rakoniewic. Wyjaśnił, że nie otrzymał oficjalnej informacji  

w tym temacie. Do Urzędu nie wpłynęło żadne pismo. Są to doniesienia medialne. Ponadto 

Burmistrz w rozmowie telefonicznej ze Starostą dowiedział się, że z przyczyn formalnych ten 
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wniosek został odrzucony (Powiat źle przygotował dokumentację na ten projekt – zabrakło 

jednego dokumentu). Dalej Burmistrz poinformował, że Zarząd Powiatu chce ponownie 

ubiegać się o środki zewnętrzne na tę inwestycję, planuje także odwołanie od decyzji komisji, 

która wniosek odrzuciła. Burmistrz przypomniał, w jakich okolicznościach i na jakich 

zasadach podjęto decyzję o realizowaniu tej inwestycji (sesja nadzwyczajna, 

współrealizowanie z Powiatem Grodziskim). Zdaniem Burmistrza za dobrą monetę można 

uważać to, że Zarząd Powiatu nie planuje wycofywania tych środków (kwoty prawie 1,5 mln 

zł), które ma zabezpieczone w swoim budżecie, co oznacza, że w dalszym ciągu środki te są 

zabezpieczone na inwestycję w Gminie Rakoniewice. Burmistrz wyraził pogląd, że nic się nie 

stanie jeśli i my będziemy mięli swoje 1,5 mln zł „zamrożone” i poczekamy na ruch ze strony 

Zarządu Powiatu. Jeśli ostatecznie okaże się, że inwestycja ta nie będzie realizowana, 

wówczas przeznaczymy te środki na inny cel, a Powiat na inny.          

Co do pytania, czy sprzęt nagłaśniający jest ważniejszy od bezpieczeństwa 

przeciwpożarowego, Burmistrz odpowiedział, że oczywiście nie jest. Środki te należało 

gdzieś znaleźć – skądś zabrać. Przy kolejnej zmianie do budżetu może to zostać uzupełnione. 

Burmistrz dla przykładu podał, że budżet Gminy Wolsztyn jest jeszcze raz tak duży jak 

budżet naszej Gminy, Wolsztyn ma około 1-2 jednostki OSP mniej, tymczasem Gmina 

Rakoniewice przeznacza na Ochotnicze Straże Pożarne 290.000 zł w ciągu roku, a Gmina 

Wolsztyn 270.000 zł. Powracając do przeznaczenia środków na sprzęt nagłaśniający dla 

Policji Burmistrz wyjaśnił, że jest to związane z zakończeniem budowy nowej siedziby 

Komendy Powiatowej Policji w Grodzisku Wlkp. Wszystkie samorządy z tej okazji 

przekazywały Policji jakieś podarunki. Po konsultacjach z K. Krawczykiem Gmina 

Rakoniewice postanowiła zakupić sprzęt nagłaśniający.           

 

4. Radny D. Wajs zauważył, że w projekcie budżetu zabezpieczone są środki na 

monitoring miasta. Radny poprosił o wyjaśnienie na czym ma to polegać.  

Odpowiedzi udzielił Arkadiusz Pawłowski – Zastępca Burmistrza. Wyjaśnił, że pomysł ten 

związany jest z poprawą bezpieczeństwa naszego miasta. Monitoring taki funkcjonuje  

w Grodzisku Wlkp. Przewodniczący Rady zwrócił się z propozycją, aby w budżecie naszej  

Gminy również zabezpieczyć środki na taki cel. Polegać ma to na zamontowaniu (przy użyciu 

światłowodów, które są już zainstalowane na terenie Rakoniewic) czterech kamer na 

wylotach z miasta  w kierunku : Wolsztyna, Poznania, Wielichowa i Nowego Tomyśla. 

Będzie to podłączone bezpośrednio pod monitoring Komisariatu Policji. 
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Radny D. Wajs zapytał, czy podgląd z tego monitoringu będzie na stronie internetowej. 

 

A. Pawłowski odpowiedział, że na stronie będzie widoczna kamera, jaka była do tej pory, 

tylko z lepszej jakości obrazem i która będzie działała sprawniej. Wgląd do nagrań, które 

będą rejestrowane na serwerze (sam serwer będzie się znajdował w Urzędzie Gminy) będą 

miały uprawnione osoby. 

 

Burmistrz G. Tomiak dodał, że Policja informuje, iż wszelkiego rodzaju grupy przestępcze 

przenoszą się na prowincję, ponieważ duże miasta są już objęte monitoringiem i w przypadku 

kradzieży samochodu łatwiej odnaleźć sprawcę. Takie zdarzenia mają miejsce obecnie na 

naszym terenie, ponieważ tego monitoringu nie ma. Ponadto należy wykorzystać znajdujący 

się na naszym terenie światłowód. Dodatkowo, zdaniem Burmistrza, w momencie 

wprowadzenia na rakoniewickim rynku płatnej strefy parkowania, dzięki profesjonalnemu 

monitoringowi strefa ta stanie się poniekąd strzeżona.    

         

5. Radny przypomniał, że omawiając projekt budżetu Skarbnik wspominała, że część 

pieniędzy na wydatki administracji rządowej przeniesione są do paragrafu związanego 

z wydatkami administracji samorządowej. Radny poprosił o wyjaśnienie tej kwestii.  

Odpowiedzi udzieliła Skarbnik Gminy. Wyjaśniła, że Prezes Krajowych Izb 

Obrachunkowych, jak również Wojewoda, przesłali do Urzędu interpretację, która wskazuje, 

że od roku 2016 wydatki budżetu należy zaplanować tylko w wysokościach otrzymanych 

dotacji. Chodzi tu nie tylko o utrzymanie administracji rządowej, ale także o zasiłki stałe, 

świadczenia pomocy społecznej itd. Gmina (biorąc pod uwagę ostatnie lata) wie, jakie ponosi 

koszty związane chociażby z utrzymaniem administracji rządowej. Chodzi tu o Urząd Stanu 

Cywilnego, dowody osobiste, w tym : zatrudnianie pracowników (z kierownikiem USC, 

zastępcą – łącznie cztery etaty) prowadzenie dowodów, utrzymanie obiektu. Gmina otrzymuje 

na to dotację w wysokości 100.000 zł. Resztę kosztów ponosi Gmina. Tak też zostało to 

uzasadnione w projekcie budżetu i RIO tego nie zakwestionowała. Jednostki, które 

zaplanowały w podziałkach klasyfikacji kwoty wyższe, niż przyznana dotacja, otrzymały 

opinię RIO z zastrzeżeniami. Skarbnik wyjaśniła także, że jeśli chodzi o te dodatkowe 

wydatki ponoszone na ten cel przez Gminę, Gmina ma wyliczyć koszty i zwrócić się  

z wnioskiem o zwrot dotacji. Z informacji, jakie Skarbnik posiada wynika, że niektóre 

samorządy, także w województwie wielkopolskim, kierują sprawę na drogę sądową (być 
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może będzie protest zbiorowy) o właściwe wyliczenie kwot dotacji na prowadzenie tych 

zadań.         

 

Na tym zakończyła się dyskusja nad projektem budżetu na 2016 rok.  

 

h) głosowanie nad autopoprawkami Burmistrza do projektu budżetu: 

 

Wiceprzewodniczący Rady poddał pod głosowanie przedstawione autopoprawki Burmistrza 

do projektu budżetu na 2016 rok. 

 

W głosowaniu nad przyjęciem autopoprawek udział wzięło 11 obecnych na sesji radnych: 

za przyjęciem autopoprawek głosowało 11 radnych;  

przeciwko – 0 radnych;  

wstrzymało się – 0 radnych. 

Wiceprzewodniczący Rady stwierdził, że Rada przyjęła autopoprawki Burmistrza do projektu 

budżetu.    

 

i) głosowanie wniosków Komisji Rady nie uwzględnionych przez Burmistrza  

w autopoprawkach i pozostałych zgłoszonych wniosków: 

 

W związku z tym, że ani Komisje ani radni nie zgłosili żadnych wniosków, 

Wiceprzewodniczący Rady przeszedł do kolejnego, ostatniego podpunktu procedury 

uchwalania budżetu. 

 

j) głosowanie nad projektem uchwały budżetowej: 
 

Skarbnik Gminy odczytała postanowienia projektu uchwały budżetowej na 2016 rok.  

 

Wiceprzewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały budżetowej na 2016 rok, 

uwzględniający przyjęte autopoprawki Burmistrza do projektu uchwały.  

Nad projektem uchwały głosowało 11 obecnych radnych : 

za przyjęciem projektu uchwały głosowało - 11 radnych;  

przeciwko – 0 radnych;  

wstrzymało się – 0 radnych.  

Wiceprzewodniczący Rady stwierdził, że projekt uchwały został przyjęty, podziękował 

radnym i pogratulował Burmistrzowi zatwierdzonego budżetu. 
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Uchwała Nr XIII/81/2015 w sprawie uchwały budżetowej na 2016 rok stanowi załącznik  

nr 29 do protokołu. 

Burmistrz podziękował, również za cenne uwagi przy tworzeniu budżetu, a służbom 

finansowym za pracę nad jego tworzeniem.  

 

Pkt 14. Wolne wnioski i informacje.  

Radny D. Wajs przypominał, że na jednym ze styczniowych posiedzeń Komisji Burmistrz 

informował, że do 15 grudnia br. zostanie opracowany kompleksowo projekt rewitalizacji 

pałacu. Dziś Burmistrz wspominał, że termin wykonania przesunie się. Radny zapytał, jaka 

jest tego przyczyna.   

 

Burmistrz odpowiedział, że z końcem marca 2016 r. mija termin, kiedy można składać 

wniosek na termomodernizację pałacu. Te dokumenty, których jeszcze brakuje, zostaną 

sporządzone. Radni będą podejmować uchwałę o planie gospodarki niskoemisyjnej. 

Prowadzone były już rozmowy z osobami, które przygotują audyt energetyczny tego 

budynku. Burmistrz jest w stałym kontakcie z projektantem. Dalej Burmistrz pokrótce 

omówił przebieg spotkań w Urzędzie Marszałkowskim oraz u Konserwatora Zabytków. 

Burmistrz przypomniał, że ponadto Gmina będzie aplikować o środki zewnętrzne  

na rozbudowę  Przedszkola, również Zakład Usług Komunalnych będzie się starał o środki  

z zewnątrz na budowę nowej oczyszczalni. Wiąże się to z szeregiem wyjazdów, spotkań  

z fachowcami, osobami, które zajmują się profesjonalnym przygotowaniem potrzebnej 

dokumentacji, czy wniosku itd.  

 

Radna G. Cielecka zapytała, ile m
2
 ma jeden poziom budynku pałacu. 

 

Sekretarz odpowiedział, że około 450 m
2
.  

 

Radny B. Chałupka poinformował o rozmowie z osobą, która sąsiaduje z budynkiem muzeum 

w Rakoniewicach, a która bardzo pozytywnie odniosła się do projektu przebudowy ulicy 

Kościelnej. Radny podziękował Burmistrzowi za takie podejście do sprawy.  

 

Burmistrz przypomniał, że nawet Rada Pedagogiczna Zespołu Szkolnego w Rakoniewicach 

poruszyła ten problem, podjęła uchwałę i dyrektor zwróciła się do Gminy z pismem  

o podjęcie działań w celu poprawy bezpieczeństwa na tej ulicy. Projekt przewiduje 
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poszerzenie istniejącego chodnika i stworzenie strefy ruchu (jak w przypadku dróg 

osiedlowych, gdzie pieszy jest osobą uprzywilejowaną -  zawsze ma pierwszeństwo). Dalej 

Burmistrz odniósł się do spotkania Związku SELEKT. Poinformował, że oprócz tego, że 

trochę więcej będziemy płacić za śmieci niesegregowane, podjęto również uchwałę  

o obniżeniu składki członkowskiej z 4 zł do 2 zł od 1 mieszkańca. W ostatnim numerze 

Rakoniewickiego magazynu informacyjnego został zamieszczony harmonogram odbioru 

śmieci na cały przyszły rok.      

 

Radny D. Wajs poinformował, że w ubiegłym tygodniu odbył się wyjazd studyjny do Konina, 

organizowany przez Powiatową Radę Działalności Pożytku Publicznego. Radny wyraził 

zadowolenie, że w tym bardzo wartościowym wyjeździe wziął udział również pracownik 

naszego Urzędu. 

 

Nikt więcej nie zabrał głosu w tym punkcie. 

 

Pkt 15. Zakończenie obrad.  

Wiceprzewodniczący Rady stwierdził, że porządek obrad został wyczerpany, w związku  

z czym ogłosił zakończenie obrad XIII sesji VII kadencji Rady.  

 

 

 

Na tym protokół zakończono i podpisano  

Rakoniewice, dnia 29 grudnia 2015 r.  

 

Przewodniczący Rady  

Krzysztof Krawczyk 
 

Protokolant                    .................................. 

Magdalena Chojnacka  

 

 

.......................................... 
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Wykaz dokumentacji w formie załączników do protokołu : 

 

1. Lista obecności radnych. 

2. Lista obecności sołtysów. 

3. Interpelacja radnego D. Wajsa w sprawie przeglądów technicznych i czynności 

konserwacyjnych hydrantów na terenie Gminy. 

4. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 

5. Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym. 

6. Informacja o stanie bezpieczeństwa i porządku na terenie gminy z uwzględnieniem 

działalności Komisariatu Policji w Rakoniewicach. 

7. Informacja o stanie bezpieczeństwa przeciwpożarowego w gminie Rakoniewice. 

8. Plan pracy Rady na rok 2016. 

9. Sprawozdanie z działalności Komisji Budżetowej Mienia Komunalnego i Rozwoju 

Gospodarczego za 2015 r. 

10. Sprawozdanie z działalności Komisji Oświaty i Spraw Społecznych za 2015 r. 

11. Sprawozdanie z działalności Komisji Rolnictwa i Środowiska Naturalnego za 2015 r. 

12. Sprawozdanie z działalności Komisji Rewizyjnej za 2015 r. 

13. Plan pracy Komisji Budżetowej Mienia Komunalnego i Rozwoju Gospodarczego na  

I półrocze 2015 r. 

14. Plan pracy Komisji Oświaty i Spraw Społecznych na I półrocze 2015 r. 

15. Plan pracy Komisji Rolnictwa i Środowiska Naturalnego  na I półrocze 2015 r. 

16. Plan pracy Komisji Rewizyjnej na I półrocze 2015 r. 

17. Uchwała Nr XIII/74/2015 w sprawie częściowego uchylenia uchwały nr XII/73/2015 

Rady Miejskiej w Rakoniewicach z dnia 19.11.2015 r. w sprawie określenia wzorów 

formularzy informacji i deklaracji podatkowych 

18. Uchwała Nr XIII/75/2015 w sprawie określenia kryteriów rekrutacji wraz z liczbą 

punktów w postępowaniu rekrutacyjnym do publicznych szkół podstawowych oraz 

gimnazjalnych prowadzonych przez Gminę Rakoniewice, 

19. Uchwała Nr XIII/76/2015 w sprawie określenia wysokości bonifikat przy sprzedaży 

lokalu mieszkalnego na rzecz najemcy, 

20. Uchwała Nr XIII/77/2015 w sprawie określenia wysokości bonifikat przy sprzedaży 

zabudowanej działki gruntu na rzecz najemcy budynku, 

21. Uchwała Nr XIII/78/2015 w sprawie uzgodnienia prac pielęgnacyjnych pomnika 

przyrody w miejscowości Rakoniewice, 

22. Uchwała Nr XIII/79/2015 w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2015 rok. 
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23. Kopia Uchwały Nr SO-0957/49/12/Ln/2015 Składu Orzekającego RIO w Poznaniu z dnia 

14.12.2015 r. w sprawie wyrażenia opinii o projekcie wieloletniej prognozy finansowej 

Gminy Rakoniewice 

24. Uchwała Nr XIII/80/2015 w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Rakoniewice na lata 2016 – 2019. 

25. Projekt budżetu Gminy na 2016 rok. 

26. Kopia Uchwały Nr SO-0952/49/12/Ln/2015 Składu Orzekającego RIO w Poznaniu, z dnia 

14.12.2015 r., w sprawie wyrażenia opinii o projekcie uchwały budżetowej Gminy 

Rakoniewice na 2016 r. 

27. Opinia stałych Komisji Rady o projekcie budżetu na 2016 rok.  

28. Autopoprawki Burmistrza do projektu budżetu na 2016 rok. 

29. Uchwała Nr XIII/81/2015 w sprawie uchwały budżetowej  na  2016 rok. 

 


